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P R O T O K Ó Ł  Nr XIV/19 

 

z obrad czternastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji, która odbyła się w dniu 

19 grudnia 2019 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Remigiusz Jankowski. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 16
00

,  a zakończyła o godz. 17
36

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

5.1.  zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2019 rok, 

5.2.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2019–2031, 

5.3.  uchwalenia budżetu miasta Cieszyna na rok 2020, 

5.4.  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

  2020–2033, 

5.5.  planu pracy Rady Miejskiej na I półrocze 2020 roku, 

5.6.  planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2020 roku. 

6.  Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7.  Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania Komisji Rady   

      i Klubów Radnych. 

8.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

9. Oświadczenia i sprawy różne. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

      

X  X  X 

 

 

 

 

 

Ad 1. 

 

Czternastą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan 

Remigiusz Jankowski. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  

W sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Remigiusz Jankowski przywitał Burmistrza Miasta 

Cieszyna - Panią Gabrielę Staszkiewicz, I Zastępcę Burmistrza - Pana Krzysztofa Kaszturę, 
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II Zastępcę Burmistrza - Pana Przemysława Majora, Skarbnika Miasta - Panią Alicję 

Dąbrowską,  Sekretarza Miasta - Pana Stanisława Kaweckiego, jak również pracowników 

Urzędu Miejskiego i jednostek,  mieszkańców miasta oraz zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja Rady Miejskiej Cieszyna jest transmitowana 

oraz nagrywana. Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest 

Burmistrz Miasta Cieszyna. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie art. 20 ust. 1b ustawy 

o samorządzie gminnym oraz art. 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie 

bip.um.cieszyn.pl. W związku z powyższym przypomniał, aby każdorazowo podczas 

zabierania głosu włączać mikrofon. 

 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Remigiusz Jankowski zwrócił z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby zgłosić wniosek o zmianę zaproponowanego porządku obrad.  

 

Wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że Burmistrz Miasta Cieszyna pismem z dnia 11.12.br. 

poinformowała, iż projekty uchwał dotyczące repatriacji zostaną przekazane pod obrady Rady 

Miejskiej w terminie późniejszym, z uwagi na otrzymaną informację od rodziny 

zainteresowanej osiedleniem się na terenie naszej gminy, o trudnej sytuacji w jakiej się 

obecnie znalazła, w związku z ciężką chorobą bliskiej osoby.  

 

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej Cieszyna uwag nie zgłoszono, tym samym protokół 

z dnia 28 listopada 2019 roku został przez Radę przyjęty. 

 

 

Ad 4. 

 

Wystąpień zaproszonych gości nie było. 

 

 

Ad 5. 

Ad 5.1. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2019 rok. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz zgłosiła autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 

o omówienie której poprosiła Panią Skarbnik Miasta Alicję Dąbrowską. 
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Skarbnik Miasta powiedziała, że proponuje się w §1 ust.1 po słowach „…zgodnie 

z załącznikiem nr 1 do…” dopisanie wyrażenia „niniejszej”. Analogicznie w §1 ust. 2 po 

słowach „…zgodnie z załącznikiem nr 2 do…” dopisanie wyrażenia „niniejszej”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych do w/w projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w  sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2019 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5.2. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2019–2031. 

Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych do w/w projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2019–

2031. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 16 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta 

Cieszyna na rok 2020. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz wyraziła zadowolenie, że część wniosków Państwa 

Radnych złożonych do przyszłorocznego budżetu udało się zrealizować. Podziękowała 

radnym, dyrektorom jednostek oraz naczelnikom Urzędu Miejskiego za wkład pracy przy 

konstrukcji budżetu na rok 2020. Wyraziła nadzieję, że budżet choć trudny pozwoli nam dalej 

patrzeć optymistycznie w przyszłość naszego miasta. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych z Komisją Spraw Społecznych, na którym 

omawiany był  projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Cieszyna na rok 2020, 

obie Komisje w/w projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 
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Przewodnicząca Joanna Wowrzeczka zabrała głos w imieniu Klubu Radnych Siła. 

Stwierdziła, iż Klub Radnych nie może się zgodzić z tym, że to co dla nas najważniejsze to 

drogi. Zostało złożonych kilka projektów „miękkich”, ale żaden z nich nie został 

uwzględniony. Zapytała, gdzie jest przestrzeń do rozmowy nad mieszkańcami, z ich 

problemami wynikającymi ze starzenia się i brakiem możliwości uczestnictwa w różnych 

procesach w mieście. W tym stanie ciężko jest zaakceptować budżet bez dyskusji nad tymi 

punktami. Życzyłaby sobie, abyśmy przestali myśleć tylko o tym co się da policzyć, o tym 

czym da się jechać, bo za chwilę nie będzie kto miał jeździć po tych drogach. Chciałaby, 

abyśmy popatrzyli na budżet jako przestrzeń do rozważania o tym, co za dwadzieścia lat, 

a nie tylko co tu i teraz.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że nie był to łatwy budżet do skonstruowania. 

Stwierdził, aby patrzeć  jednak w przyszłość pozytywnie i mieć nadzieję na rozwój naszego 

miasta. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz stwierdziła, że oczywiście problemów, które stoją 

przed nami nie można zamknąć tylko w tym, że będziemy remontować ulice. Mamy do 

czynienia z około dwustumilionowym budżetem, z którego około 40 mln zł jest 

przeznaczonych na inwestycje, zaś 13 mln zł na wsparcie wszelkiego rodzaju działań 

dotyczących zarówno osób starszych, jak również osób z różnego rodzaju problemami. 

Wspomniała, że w najbliższym roku będziemy pracować nad Strategią Rozwoju Miasta 

Cieszyna na kolejne lata. Będzie zatem możliwość analizowania i rozważania wszystkich 

aspektów, o których wspomniała Radna Joanna Wowrzeczka. Dodała, że jeżeli mamy to 

miasto odmienić i ma ono być piękne, to nie możemy akceptować tego, że takie miejsca jak 

ul. Trzech Braci jest ulicą, którą nie da się przejść. Modernizacja ul. Głębokiej też ma na celu 

dostosowanie chodników do potrzeb osób niepełnosprawnych. Wspomniała także 

o zwiększonej puli środków na dofinansowanie do wymiany pieców na ekologiczne, jak 

również o zakupie dwóch nowych autobusów komunikacji miejskiej. Powiedziała, że starają 

się robić to, czego oczekują o nich mieszkańcy. Spróbujmy wyważyć to, jakie działania 

podejmujemy – zarówno w kulturze, sporcie, jak i w tym, aby nasza infrastruktura się 

poprawiła. Niestety nie będzie możliwe, abyśmy wszystko cośmy obiecali jako Radni mogli 

zrobić w czasie 1-2 lat. Mamy na to jeszcze 4 lata kadencji. Wspólnie musimy wypracować te 

działania żeby znaleźć równowagę miedzy tym, co dotyczy inwestycji w mieście, a tym co 

dotyczy tzw. działań miękkich.    

 

Radna Joanna Wowrzeczka stwierdziła, że każda książka dotycząca miasta mówi o tym, że 

komunikacja i transport to są kluczowe rzeczy dla miasta, ale równolegle wiemy, że bez 

szczęśliwych ludzi, te drogi nie będą nam potrzebne. Zachęciła, abyśmy myśleli tak odważnie 

jak 100 temu myślano w tym mieście, a nie tylko podporządkowując się temu co usłyszymy 

tu, czy tam. Czy chcemy być taką kadencją, która jest utożsamiana wyłącznie z tym, że 

zrobiła ładniejsze miasto, ale pytanie dla kogo. Nie znamy tak naprawdę opinii wszystkich 

mieszkańców, nie wiemy nawet do końca jaką mamy strukturę społeczną w mieście.   

 

Radny Szymon Słupczyński powiedział, że jest pewne ryzyko, że z Cieszyna zrobimy 

skansen, który jest piękny, ale tam ludzie nie żyją. Trzeba skupić się na integracji grup 

społecznych, na stypulacji działań tych grup, na ich rozwoju. Drogi są ważne, ale prowadźmy 

ten rozwój w sposób zrównoważony. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymali Państwo Uchwałę I Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie pozytywnej opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Cieszyna projekcie uchwały budżetowej Miasta 

Cieszyna na 2020 rok wraz z uzasadnieniem. Dodał, iż Regionalna Izba Obrachunkowa 

wyraziła również pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu, przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej Miasta Cieszyna na 2020 rok.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2020. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 13 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2020–2033. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz zgłosiła autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 

o omówienie której poprosiła Panią Skarbnik Miasta Alicję Dąbrowską. 

 

Skarbnik Miasta powiedziała, że autopoprawka polega na dopisaniu w § 2 ust. 4 po słowach 

„o których mowa w art.5 ust.1 pkt 3” wyrażenia „ustawy o finansach publicznych”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder poinformował, że zarówno Komisja Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, jak i Komisja Spraw Społecznych w/w projekt uchwały 

zaopiniowały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymali Państwo Uchwałę I Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie pozytywnej opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Cieszyna projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2020–2033. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 13 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 4 głosach 

wstrzymujących się.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  planu pracy Rady Miejskiej na 

I półrocze 2020 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski poinformował, że doraźna komisja do spraw 

sportu wystąpiła z wnioskiem o przygotowanie do końca marca 2020 roku zarysu programu 

rozwoju sportu na lata 2021-2025. Zaproponował zatem, aby na sesji w miesiącu kwietniu 

zapoznać się z koncepcją programu rozwoju sportu na lata 2021-2025.  
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Z uwagi na brak innych propozycji uzupełnienia planu pracy Rady Miejskiej na I półrocze 

2020 roku o dodatkowe tematy, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały z dodatkowym tematem „Prezentacja koncepcji programu rozwoju sportu na lata 

2021-2025, który realizowany będzie w miesiącu kwietniu 2020 roku. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na I półrocze 2020 roku. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady w/w projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę  w sprawie  planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2020 roku, Rada przyjęła 

20 głosami za. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Łukaszowi Bielskiemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski przedstawił interpelacje i zapytania – wg rejestru 

od numeru BRM.0003.182.2019 do numeru BRM.0003.184.2019 oraz odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania radnych złożone w okresie między sesjami. 

 

Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść interpelacji i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Krystianowi Kukuczce. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił protokół kontrolny działalności 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami w Cieszynie, przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej Cieszyna w dniach 20 listopada 2019 r.  oraz 12 grudnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Golec poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała kontrolowane obszary działalności Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.  
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Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przypomniał zbiorczy wniosek 

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych do projektu budżetu Miasta Cieszyna na 

rok 2020. 

 

Treść  interpelacji  i zapytań Komisji Rady oraz Klubów Radnych  wraz z odpowiedziami, 

dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

 

Ad 8. 

 

Do sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Cieszyna w okresie od dnia 18 listopada 

2019 roku do dnia 6 grudnia 2019 roku nikt z Państwa Radnych nie zgłosił pytań, 

przystąpiono zatem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Radny Wisław Kluz odczytał treść oświadczenia w sprawie pisma skierowanego przez 

jednego z prezesów klubów sportowych w Cieszynie do Pani Burmistrz oraz artykułów na 

temat kryzysu w cieszyńskim sporcie. 

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił następującą korespondencję kierowaną do Rady 

Miejskiej Cieszyna: 

 

1. Mieszkańcy Cieszyna reprezentowani przez Pana Zbigniewa Cichomskiego, dnia 

3.12.2019r. złożyli do Rady Miejskiej petycję w sprawie budowy w Cieszynie tężni 

solankowej.  

2. Towarzystwo Patriotyczne im. Jana Olszewskiego z siedzibą w Bielsku-Białej, dnia 

9.12.2019r. złożyło do Burmistrza Miasta i Rady Miejskiej petycję w sprawie 

uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego poprzez nadanie jednej z ulic Cieszyna jego 

imienia oraz nadanie mu pośmiertnie tytułu „Honorowy Obywatel Cieszyna”. 

3. Adwokat Renata Sutor z Rabki pismem z dnia 6.12.2019r. przesyła do wszystkich Gmin, 

Powiatów i Województw petycję w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego, 

poprzez utworzenie w każdej gminie miejsca gdzie można bezpłatnie zaparkować 

samochód wraz z zaznaczeniem takiego miejsca. 

4. Naczelnik Wydziału Dotacji - Departamentu Ochrony Zabytków informuje, że Minister 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach Programu „Ochrona zabytków” udzielił 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marii Magdaleny w Cieszynie dotacji w wysokości 

80.000,00 zł na wykonanie izolacji fundamentów w obrębie transeptu w części północnej 

kościoła. 

 

W sprawach różnych w kolejności głos zabrali: Radna Irena Fluder-Kudzia, II Z-ca 

Burmistrza Miasta Przemysław Major, Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz, Radny Rafał 

Foltyn, Radny Szymon Słupczyński, Radny Jerzy Wałga, Radny Paweł Czycharowski, I Z-ca 

Burmistrza Miasta Krzysztof Kasztura. 

 



8 
 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Remigiusz Jankowski oraz Burmistrz 

Miasta Cieszyna Gabriela Staszkiewicz złożyli wszystkim zebranym zdrowych, spokojnych 

i rodzinnych Świąt Bożego Narodzenia. 

 

 

Ad 10. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Remigiusz Jankowski zamknął 

obrady czternastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej

                 

                  

Jolanta Fajkis                Remigiusz Jankowski 

           


